
Zápis č. 27/20 ‐23 (273) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 6. září 2022, 14:00 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH VUT, E519 

 
Přítomni:  Adamczyková, Kalina, Komendová, Krouská, Lindovský, Obruča, Pilátová, Přikryl, 

Smilek, Zahrádka. 
Omluveni:    Diviš, Kouřilová, Pořízka, Sedláček, Vacula.  
Hosté:     Hladík, Kovalčík, Vašinová Galiová, Vala, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských studijních 

programech na FCH VUT pro akademický rok 2023/2024. 
4. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních 

programech na FCH VUT pro akademický rok 2023/2024. 
5. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v magisterských studijních 

programech na FCH VUT pro akademický rok 2023/2024. 
6. Rules for admission procedure and conditions for admission to study in chargeable 

doctoral degree study programmes taught in English at FCH BUT in the academic year 
2023/2024. 

7. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu ve zpoplatněných 
doktorských studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce na FCH VUT pro 
akademický rok 2023/2024. 

8. Rules for admission procedure and conditions for admission of students in the follow‐up 
master’s study programme Environmental Sciences and Engineering for the academic 
year 2023/2024. 

9. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v navazujícím magisterském 
studijním programu Environmental Sciences and Engineering pro akademický rok 
2023/2024. 

10. Zpráva o plnění plánu realizace strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 
vývojové a inovační a další tvůrčí činnosti Fakulty chemické VUT za rok 2021. 

11. Plán realizace strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační 
a další tvůrčí činnosti Fakulty chemické VUT pro rok 2022. 

12. Zpráva o hodnocení výuky v bakalářských a navazujících magisterských studijních 
programech na Fakultě chemické VUT v letním semestru akademického roku 2021/22. 

13. Termíny zasedání AS FCH VUT v Q4 2022. 
14. Různé 

 
 

AD 1) – Zahájení zasedání  

Předseda  AS  FCH  se  z dnešního  zasedání  omlouvá;  jednání  tedy  vede  místopředseda  – 
předseda  KAP  AS  FCH,  prof.  Obruča,  který  zasedání  zahájil  a  dotázal  se,  zda  někdo  má 
připomínky  k navrženému  programu;  nikdo  se  nepřihlásil;  jednání  tedy  bude  probíhat  dle 
navrženého programu.  
 
Zápisy č. 271 a 272 byly členům Akademického senátu zaslány. Nikdo neměl připomínky ke 
znění; proběhlo hlasování o obou zápisech. 
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Hlasování:   

  Pro:     10 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápisy č. 271 a 272 byly schváleny. 
 
 
AD 2) – Informace od vedení Fakulty chemické VUT  

Předseda KAP AS FCH předal slovo proděkanovi, doc. Valovi. 

 

Doc. Vala 

 Projekt NPO – kromě nárokové části A,  fakulta uspěla  i  v soutěžní  části B.  Jedná  se 
tedy přibližně o 11 mil Kč na investice – posílení vybavení výukových laboratoří a také 
posílení  učebních  opor  (část  v AJ);  tedy  dobrá  příležitost  ještě  zvýšit  úroveň. 
Připravuje  se  celofakultní  představení  projektu  –  zatím  je  stanoven  termín  5.  10.; 
pravděpodobně bude určen ještě další termín. 

 Začal sběr výsledků do modulu M1 v rámci Metodiky M17+. 

 V době  neustále  rostoucích  cen  energií  je  na  VUT  snaha  taková,  aby  nemusela  být 
žádným způsobem omezena výuka.  

 Na dnešním kolegiu rektora zazněla informace, že se uvažuje o navýšení základní části 
mzdy od 1. 4. 2023 o cca 10–15 %. 

 Rekonstrukce vstupu do budovy: Dne 14. 9. 2022 by měla být stavba předána; tedy se 
očekává, že na setkání absolventů 16. 9. 2022 bude vestibul funkční. 

 Probíhají  přípravy  projektu  OP  JAK  na  výzvu  „Špičkový  výzkum“;  FCH  se  zapojí 
společně s FAST VUT, ČVUT a VŠCHT. 

 V souvislosti  se  zapojením  do  různých  projektů  bude  proveden  sběr  informací  pro 
evidenci účasti na projektech. 

 V týdnu 19. – 24. 9. proběhne na VUT týden sportu; mj. se poběží VUT míle (1899 m); 
mohou se hlásit i štafety. 

Doc. Kovalčík 

 Projekt  EULIST  nebyl  podpořen,  ale  účastníci  se  dohodli,  že  budou  spolupráci  dále 
rozvíjet, což poskytne výhodu pro případné následující projektové přihlášky. 

Projekt byl hodnocen poměrně dobře, nicméně byly podpořeny pouze 4 návrhy. 

Doc. Vašinová Galiová 

 Podala  informaci  o  počtu  zapsaných  studentů;  k dnešnímu  dni  je  zapsáno  402 
studentů (přihlášek bylo 997); zpracována je i tabulka, z níž je patrné, kolik studentů 
je zapsáno do jednotlivých studijních programů, počty cizinců apod. – jakmile budou 
zápisy ukončeny, bude tabulka dopracována a poskytnuta k dispozici. 

 Byl vydán pokyn děkana č. 5/2022 týkající se organizace výuky angličtiny. Dokument 
vychází  ze  stávajícího;  změna  je  pouze  v  tom,  že  se  zvýšila  úroveň  na  B2,  což 
znamená,  že  nejlepší  studenti  si  mohou  zapsat  úroveň  C1  (pouze  jako  volitelný 
předmět). 
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AD  3)  –  Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  pro  přijetí  ke  studiu  v doktorských 
studijních programech na FCH VUT pro akademický rok 2023/2024 

Předseda KAP AS FCH požádal vedení o stručné představení dokumentu. 

Doc. Kovalčík – Ve srovnání  se stejnou směrnicí pro předešlý akademický  rok není v tomto 
dokumentu obsahová změna; změny jsou pouze formálního charakteru, a to z toho důvodu, 
aby byla zachována formální návaznost na směrnici rektora.  

Jsou  zde  uvedeny  i  maximální  počty  studentů  přijímaných  do  jednotlivých  studijních 
programů.  

K předloženému dokumentu neměl nikdo dotazy ani připomínky; dokument byl projednán. 

 

AD  4)  –  Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  pro  přijetí  ke  studiu  v  bakalářských 
studijních programech na FCH VUT pro akademický rok 2023/2024  

Předseda KAP AS FCH opět požádal o představení dokumentu. 

Doc.  Vašinová  Galiová:  Ani  v této  směrnici  nejsou  výrazné  obsahové  změny;  změny 
především po formální stránce byly také převzaty z rektorátní směrnice.  

Nově je zde ukotveno, že přihlášky ke studiu budou přijímány do naplnění kapacit, které jsou 
v dokumentu uvedeny.  

Formální  a  typografické nepřesnosti,  které  zaslala dr.  Pilátová,  budou opraveny;  děkuje  za 
zpracování připomínek. 

Předseda KAP AS FCH otevřel diskuzi k tomuto dokumentu. 

Dr. Krouská  

 Tlumočila připomínku prof. Márové a prof. Pekaře, kdy informační systém v podstatě 
neumožní  zápis do studijního programu, ale nutí  i  specializaci. Nicméně dle bodu 1 
této směrnice se studenti přijímají do studijních programů. Tato diskuze se vedla již 
v minulosti, ale problém stále přetrvává. 

Reaguje prorektor, prof. Weiter: Současný celý administrativní systém (tedy ne pouze 
IS) je nastaven tak, že si studenti volí i specializace. Je tak nastavena celá agenda VUT, 
včetně studijních předpisů. Pokud bychom chtěli změnu, je třeba tuto změnu nejdříve 
zapracovat do akreditací a následně tomu přizpůsobit i administrativní systém.  

Dále reaguje prof. Obruča: Zásadní problém vidí v tom, že je administrativně na stejné 
úrovni studijní program i specializace. Jako řešení by mohlo být oddělení přihlášky od 
zápisu.  

Další náměty ani dotazy nezazněly; dokument byl projednán. 

 

AD  5)  –  Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  pro  přijetí  ke  studiu  v magisterských 
studijních programech na FCH VUT pro akademický rok 2023/2024  

Tuto směrnici představuje doc. Kovalčík: Upozorňuje na novinku, kterou je jazykový test pro 
cizince. Anglická verze dokumentu je pouze překlad české verze. 

Předseda KAP AS FCH otevřel diskuzi k tomuto dokumentu. 

Dr. Krouská  

 Navrhuje upravit znění článku 7, bodu 9 tak, že se vyškrtne konec věty a slova „online 
po přihlášení“. Doc Kovalčík souhlasí, bude upraveno. 

V diskuzi k tomuto bodu neměl nikdo další připomínky; tento dokument byl projednán. 
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AD 6) –  Rules for admission procedure and conditions for admission to study in chargeable 
doctoral  degree  study  programmes  taught  in  English  at  FCH  BUT  in  the  academic  year 
2023/2024  

a 

AD  7)  –  Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  pro  přijetí  ke  studiu  ve  zpoplatněných 
doktorských  studijních  programech  vyučovaných  v anglickém  jazyce  na  FCH  VUT  pro 
akademický rok 2023/2024 

Jedná se o stejný dokument, pouze v jazykové mutaci, proto budou body 6 a 7 projednávány 
současně. 

Doc. Kovalčík informuje, že ve srovnání se stejnými směrnicemi pro předešlý akademický rok 
je v této směrnici navržena jedna změna, a to taková, že místo 2 kol přijímacího řízení by se 
konalo pouze jedno kolo; jako hlavní důvod uvedla to, že jsou obsazené koleje. Tím pádem 
by  došlo  ke  změnám  v čl.  3,  bodě  2,  čl.  5,  bodě  1b.  Rovněž  by  byly  odstraněny  všechny 
zmínky a data týkající se druhého kola přijímacího řízení. 

Dále  upozornila  na  věcnou  chybu,  která  se  omylem  vyskytla  v návrhu:  Zveřejnění  témat  a 
školitelů má být k 1. 2. 2023, nikoli k 15. 2. 2023 – tuto chybu navrhuje opravit. 

Předseda KAS AS FCH otevírá diskuzi k tomuto bodu. Současně navrhuje, aby zmíněná chyba 
byla opravena – s tímto všichni přítomní členové AS FCH souhlasí. 

Doc. Vala 

 Informuje,  že  dva  termíny  pro  přijímací  řízení  ve  zpoplatněných  DSP  vznikly  proto, 
aby  byl  proces  přijímání  zahraničních  studentů  pružnější,  jelikož  je  v zájmu  fakulty 
posílit internacionalizaci. 

Prof.  Weiter  doplňuje,  že  v souvislosti  s připravovanou  změnou  vysokoškolského 
zákona,  je  již  nyní  zřejmé,  že  cesta  rozvoje  doktorského  studia  je  právě 
prostřednictvím placených studijních programů. 

Členové AS FCH se po krátké diskuzi shodli, že druhé kolo přijímacího řízení navrhují v těchto 
směrnicích  ponechat;  navíc  důvod,  který  je  uveden  (absence míst  na  kolejích)  není  v této 
souvislosti podstatný. 

Další připomínky nikdo nevznesl; dokumenty byly projednány. 

 

AD  8)  –  Rules  for  admission  procedure  and  conditions  for  admission  of  students  in  the 
follow‐up  master’s  study  programme  Environmental  Sciences  and  Engineering  for  the 
academic year 2023/2024 

a 

AD  9)  –  Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  pro  přijetí  ke  studiu  v navazujícím 
magisterském  studijním  programu  Environmental  Sciences  and  Engineering  pro 
akademický rok 2023/2024 

Jedná  se  opět  o  stejný  dokument,  pouze  v jazykové  mutaci,  proto  budou  body  8  a  9 
projednávány současně. 

Doc.  Kovalčík:  Jedná  se  o  placené  studium  ve  spolupráci  s německou  univerzitou  Koblenz‐
Landau. Upozorňuje na to, že směrnice musí zohledňovat podmínky, které platí pro studenty 
v Německu,  tedy  vážený  průměr  dle  čl.  7  bod  2  činí  2,5.  Stejně  tak  jako  další  stěžejní 
podmínky,  jako  výše  poplatku  aj.  ‐  opět  dle  podmínek  kontraktu  s německou  stranou. 
Přijímací řízení je v kompetenci prof. Kučeríka, maximální počet přijatých studentů je 7. 

V diskuzi nikdo neměl připomínky; dokumenty byly projednány. 
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AD  10)  –  Zpráva  o  plnění  plánu  realizace  strategického  záměru  vzdělávací  a  vědecké, 
výzkumné, vývojové a inovační a další tvůrčí činnosti Fakulty chemické VUT za rok 2021 

Předseda KAS AS FCH požádal o představení dokumentu zástupce děkana doc. Valu: 

Doc.  Vala:  Zdůrazňuje  především  fakt,  že  veškeré  plánované  aktivity,  které  vyžadují 
financování, musí  být  zmíněny  v tomto  typu  dokumentu  jako  základ  pro  získání  financí  na 
dané  aktivity  (nová  pravidla  dle  nového  vedení  VUT);  tedy  co  není  v plánu,  nemůže  být 
později  nárokováno  k proplacení  (ze  strany  rektorátu);  platit  začne  pravděpodobně  od 
příštího roku. 

Předseda KAS AS FCH otevírá diskuzi k tomuto bodu. 

Prof. Obruča 

 Žádá  o  vysvětlení  k cíli  2,  bod  D:  Jak  si  vysvětlit  větu,  že  „data  bohužel  nebyla 
adekvátně  analyzována“?  Odpovídá  prof.  Weiter:  Fakulta  poskytla  data 
rektorátu/příslušnému prorektorovi,  ale vzhledem k tomu,  že  to probíhalo v období 
výměny  prorektorů,  zřejmě  nedošlo  k tomu,  aby  byla  analýza  dokončena.  Prof. 
Obruča proto navrhuje text v dokumentu upravit/zkrátit takto: „Fakulta se zapojila do 
pilotního projektu analýzy studijních dat“. 

 Navrhuje doplnit do poslední kapitoly Specifické cíle FCH VUT do bodu B informaci o 
tom, že na fakultě začal vycházet časopis Derivát. 

Další připomínky nebyly; dokument byl projednán. 

 

AD 11) – Plán realizace strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a 
inovační a další tvůrčí činnosti Fakulty chemické VUT pro rok 2022 

Předseda KAS AS FCH požádal o představení dokumentu zástupce děkana doc. Valu: 

Doc.  Vala:  V dokumentu  jsou  shrnuty  stěžejní  plány  fakulty  a  nejdůležitější  témata  pro 
rozvoj. 

Předseda  KAS  AS  FCH  otevírá  diskuzi  k tomuto  bodu  a  upozorňuje  na  nutnou  jazykovou 
korekci, zejména stylistiku (udržet jednotný styl infinitivů na začátku vět atd.). 

Dr. Krouská:  

 V dokumentu je zmínka o aktualizaci organizačního řádu – Z jakého důvodu, když se 
nedávno tento dokument aktualizoval? Reaguje tajemník –  je to z důvodu začlenění 
laboratoří  CMV  do  organizační  struktury  fakulty,  jedná  se  tedy  stále  o  „živý“ 
dokument (organizační řád FCH), který se bude upravovat. 

Prof. Obruča:  

 Žádá o vysvětlení bodu týkajícího se pedagogické kompetence v rámci habilitačních a 
profesorských  řízení.  Reaguje doc.  Vala  –  bude  se  upravovat  struktura  a  podmínky 
těchto řízení centrálně z rektorátu. 

 cíl  1,  bod  D:  Z  jakého  důvodu  jsou  zde  zmínky  o  profesním  studijním  programu? 
Reaguje  doc.  Vala  –  souvisí  to  s  podmínkami  akreditace  a  nutností  vypracování 
závěrečné zprávy díky financování z projektu MOST. 

 cíl  2,  bod  A:  Žádá  o  vysvětlení  pojmu  „e‐Tým“:  Reaguje  doc.  Vala:  ‐  v rámci  NPO 
vznikly dvě nové pracovní pozice na oddělení OSRK (multimédia, elektronické učební 
opory atd.), pracovníci jsou k dispozici všem zaměstnancům FCH. 

 cíl  3,  bod A: Navrhuje  doplnit  do  druhé  odrážky  „proces  přípravy vysokoškolského 
zákona v oblasti…“ 
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 K cíli o DSP navrhuje přidat další bod o zavedení kurzu vědecké práce pro doktorandy 
(vysvětlení  pojmů  souvisejících  především  s publikováním  vědecké  práce).  Reaguje 
prof. Weiter – kurz  již veden ústřední knihovnou, ale  je  jistě možné uskutečnit kurz 
v rámci FCH našimi akademiky. 

 Upozorňuje na nutnost novelizace Pravidel rozpočtu FCH, jak vyplynulo z jednání při 
schvalování letošního rozpočtu fakulty. 

 Specifické cíle FCH VUT: O jakou připravovanou publikaci se jedná? Reaguje doc. Vala 
‐  Připravuje  se  nová  publikace  k 30.  výročí  obnovení  FCH,  plánovaný  křest  je  po 
slavnostním zasedání VR FCH dne 2. 11. 2022 v P1. 

Další připomínky ani dotazy nebyly; dokument byl projednán. 

 

AD 12) – Zpráva o hodnocení výuky v bakalářských a navazujících magisterských studijních 
programech na Fakultě chemické VUT v letním semestru akademického roku 2021/22 

Dokument  představuje  proděkanka  pro  bakalářské  studium,  doc.  Vašinová  Galiová:  Letos 
byla  k dispozici  data  od  velmi  malého  počtu  studentů,  ve  zprávě  jsou  zahrnuty  jen  ty 
předměty, které jsou hodnoceny minimálně 15 % studentů. Celkově si studenti výuku chválí, 
nebyly žádné negativní komentáře. 

Předseda KAS AS FCH otevírá diskuzi k tomuto bodu: 

Ing. Zahrádka:  

 Nemohlo  by  být  vyplnění  ankety  povinné  a  případně  snížit  počet  otázek?  Reaguje 
doc. Vašinová Galiová – Anketu necháme dobrovolnou, vyučující by mohli  studenty 
na ni více upozorňovat, počet otázek se měnit nebude.  

Reaguje  také  doc.  Vala  –  Anketa  je  vhodnou  platformou  pro  řešení  zejména 
negativních komentářů, stížností. Z diskuze vyplynulo, že není potřeba formu ankety 
měnit. 

Další připomínky ani dotazy nebyly; dokument byl projednán. 

 

AD 13) – Termíny zasedání AS FCH VUT v Q4 2022  

Předseda  KAP  AS  FCH  navrhuje,  aby  s ohledem  na  nízký  počet  přítomných  členů  AS  byl 
zvolen pouze  termín příštího  zasedání: Dohodnutý  termín  je 27.  9. 2022 ve 14:30 hod  (po 
skončení jednání kolegia děkana). 

 

AD 14) – Různé 

Prof.  Obruča 

 Předseda  AS  FCH  VUT  zaslal  členům  AS  k projednání  návrh  na  složení  disciplinární 
komise pro funkční období 2022‐2024: Akademičtí pracovníci ‐ doc. Vašinová Galiová, 
dr. Smilek, dr. Švec, studenti – Ing. Kadlec, Bc. Adamczyková, K. Lišková; náhradníci – 
prof.  Obruča,  Bc.  Tvrdoňová.  K předloženému  návrhu  nemá  nikdo  připomínky; 
navržení  vyjádřili  předem  svůj  souhlas  se  svou  případnou  činností  v disciplinární 
komisi.  

  Hlasování:   
    Pro:     10 
    Proti:     0 
    Zdržel se:   0 

 Akademický  senát  FCH  VUT  bere  na  vědomí  a  souhlasí  se  složením  disciplinární 
komise pro funkční období 2022–2024. 



 
 

 7

 

Dr. Pilátová 

 Dotázala  se,  zda  VUT  vydává  ještě  skripta,  případně  dotisky  skript  nebo  zda  se 
preferuje elektronická verze. Reaguje doc. Vala – Digitalizace je v dnešní době určitě 
lepší, případně kombinace obou možností. 

Doc. Vašinová Galiová 

 Informovala,  že  dne  19.  září  proběhnou  „hybridní“  imatrikulace  (v  rámci  výuky); 
nebude se jednat o slavnostní akademický obřad, ale studentům se představí vedení, 
převezmou imatrikulační listy, následovat bude výuka dle rozvrhu. 

 

Další  příspěvky  do  diskuze  nebyly;  předseda  KAP  AS  FCH  poděkoval  všem  za  účast  a 
připomněl termín příštího zasedání AS FCH: 27. 9. 2022 ve 14:30 hodin.  

Zasedání bylo ukončeno. 

 
 
Brno, 12. 9. 2022           
      
 
 
.....................................                                                                ..…………………..………………………. 
   Ing. Jan Zahrádka              prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH   
                
 
    ………………..…………………………. 

doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 
Předseda AS FCH 

 
 

 


